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Onderwerp Statenbrief: Bestuursovereenkomst Verkeersaanpak Bunnik-Houten (Salto 2). 

 
Voorgestelde behandeling: ter informatie 

 
 
Geachte dames en heren, 
 
 
Inleiding 

De provincie Utrecht, gemeente Bunnik en gemeente Houten hebben op  24 maart 2015 afgesproken samen te 
werken aan een pakket aan maatregelen om de leefbaarheid en verkeersveiligheid in het buitengebied tussen 
beide gemeenten te verbeteren. Hiervoor maken de partijen samen een integraal plan. Onderdeel hiervan zijn het 
stimuleren van het autoverkeer om gebruik te maken van de geëigende wegen (N421 en N229), veiligheid voor 
fietsers, bereikbaarheid van het Fort bij Vechten en een oostelijke ontsluiting van Houten op de A12. Op verzoek 
van Bunnik is daar een eventuele omlegging van de N229 aan toegevoegd. Voor de oostelijke ontsluiting van 
Houten is toestemming van het Rijk nodig. Inmiddels heeft het Rijk aangegeven hiervoor toestemming te verlenen 
en dit vast te willen leggen in een bestuursovereenkomst.  
 
Op 14 maart zal deze bestuursovereenkomst worden getekend, vooruitlopend op de andere elementen van het 
integrale plan van het buitengebied. Uiteraard zal de bestuursovereenkomst zoals toegezegd in MME worden 
getekend onder voorbehoud van goedkeuring van PS op het integrale plan voor het hele buitengebied. 
 
Aanleiding 
Zoals u weet heeft Rijkswaterstaat aangegeven om - onder voorwaarden - en in dit specifieke geval te kunnen 
instemmen met deze aansluiting en de realisatie van de fietstunnel onder A12 en hiervoor een 
bestuursovereenkomst met de provincie te willen tekenen.  
 
Met de realisatie van de toerit naar het oosten verandert de huidige configuratie van de aansluiting van de N421 
op de A12 van een halve naar een driekwart aansluiting. Het vigerende “Aansluitingenbeleid” van Rijkswaterstaat 
gaat uit van een volledige aansluitconfiguratie bestaande uit twee toeritten en twee afritten. Uit het oogpunt van 
logica en voorspelbaarheid staat Rijkswaterstaat dit soort in principe niet toe. 
 
Rijkswaterstaat heeft aangegeven te kunnen instemmen met de driekwart aansluiting onder voorwaarde deze op 
termijn volledig te maken. Deze termijn is niet nader gespecificeerd. Wel heeft Rijkswaterstaat aangegeven niet 
financieel bij te dragen aan de driekwart en een volledige aansluiting.  
 
Tevens heeft Rijkswaterstaat aangeven dat door de realisatie van de nieuwe toerit vanaf de N421 de bestaande 
afrit  Bunnik (N229), die in het verlegde van de nieuwe toerit ligt, dient te worden aangepast. Uit het oogpunt van 
optimalisatie van de doorstroming op de A12 dienen de toe- en afrit met elkaar verbonden te worden tot een 



 

  

weefvak en dubbelstrooks met een vluchtstrook te worden uitgevoerd. In de eerdere plannen is uitgegaan van 
een enkelstrooks oplossing. 
 
Voorgeschiedenis 
In het kader van de bestuursovereenkomst  A12 Salto (Doorkijken en uitvoeren) van juni 2009 is onder andere 
opgenomen om naast een westelijke ontsluiting van Houten op het hoofdwegennet onderzoek te doen naar een 
oostelijke ontsluiting.  
 
Essentie / samenvatting: 
De ondertekening van de bestuursovereenkomst is een belangrijke stap in de gezamenlijke uitwerking van een 
totaal integraal plan voor het buitengebied tussen Houten en Bunnik dat bijdraagt aan een goede ontsluiting van 
Houten op het hoofdwegennet en een autoluw buitengebied tussen Houten en Bunnik. Uitstel van ondertekening 
zou kunnen leiden tot andere besluitvorming binnen Rijkswaterstaat, gezien de wissel van de HID en de wens 
van de minister om de bestuursovereenkomst nu te tekenen. 
  
De ondertekening van de bestuursovereenkomst met Rijkswaterstaat draagt bij aan het stimuleren van het 
autogebruik van de daarvoor geëigende wegen N421 en N229 zodat de verkeersveiligheid voor fietsers op de 
wegen in het buitengebied tussen Houten en Bunnik toeneemt en de leefbaarheid wordt bevorderd.  
 
In een vervolgstap wordt momenteel samen met de gemeenten Bunnik en Houten in bestuurlijke werkateliers 
verder gewerkt aan de maatregelen voor het buitengebied tussen Houten en Bunnik en de ontsluiting van Fort bij 
Vechten. Doel hiervan is de fietsveiligheid verder te verbeteren en de leefbaarheid te bevorderen.  
Samen met de aansluiting van de N421 op de A12 naar het oosten leidt dit tot een totaal integraal plan.  
 
Onderdeel hiervan is het voornemen van de gemeente Bunnik om een gedeelte van de N229, ter hoogte van de 
nieuwe woonwijk Odijk-west, om te leggen. Gekeken wordt of de provincie hieraan een bijdrage kan leveren, 
omdat er bij een omlegging geen investeringen aan de huidige N229 op het gebied van onderhoud nodig zijn en 
dat hierdoor knelpunten worden opgelost. Volgens een voorzichtige schatting kan dit om een bedrag van € 2,5 
miljoen gaan. Voor dit bedrag is nog geen dekking. Bij nadere besluitvorming over het totaalplan zal worden 
voorgesteld hoe hierin te voorzien. 
 
Meetbaar / beoogd beleidseffect 
De ondertekening van de bestuursovereenkomst is een vervolgstap in de gezamenlijke uitwerking van een 
integraal plan voor het buitengebied tussen Houten en Bunnik dat bijdraagt aan een goede ontsluiting van Houten 
op het hoofdwegennet en het stimuleren van het autoverkeer de daarvoor geëigende wegen N421 en N229 te 
gebruiken. 
 
Met een directe aansluiting van de N421 op de A12 alleen naar het oosten zal de verkeersintensiteit op de wegen 
in het buitengebied afnemen. Hierdoor treedt er een verbetering op voor het milieu, de leefbaarheid en de 
(fiets)veiligheid. 
 
Financiële consequenties 

Het project is onderdeel van het programma VERDER. Hiervoor heeft het U.V.V.B. (Utrechts Verkeer en Vervoer 
Beraad) besloten dat er voor dit project, na aftrek van de al beschikte studiekosten, nog een restant van € 11,7 
mln. beschikbaar is. Voor de daadwerkelijke inzet van de middelen voor het project van de middelen zal ook het 
U.V.V.B. nog een besluit moeten nemen. Gezien het draagvlak wordt verwacht dat dit geen problemen zal 
opleveren. Deze procedure kan pas worden gestart na het ondertekenen van de bestuursovereenkomst met 
Rijkswaterstaat. 
 
Voorwaardelijk aan de goedkeuring van het Rijk voor een driekwart aansluiting zijn er nadere technische 
voorwaarden aan het ontwerp voor de aansluiting van de N421 aan de A12 gesteld. Het gevolg hiervan is een 
verhoging van de kostenraming met € 5.1 miljoen (excl. BTW) ten opzichte van het besluit van Gedeputeerde 
Staten van 24 maart 2015.  
De kosten zijn het gevolg van een dubbelstrooks in plaats van een enkelstrooks weefvak tussen de aansluiting 
van de N421 op de A12 en de bestaande aansluiting A12-N229.  
 
De kostenramingen zijn gebaseerd op een voorontwerp en hebben hiermee een marge van +/- 25% (prijspeil 
2016). Afwijkingen hierbinnen worden gedekt of vallen terug aan het VERDER-project. Als de kosten hoger 
uitvallen dan de marge wordt een aanpassing van het uitvoeringsbudget aan u en het UVVB voorgelegd. 
  
Naast bovenstaande maatregel zijn er vanuit het BDU (Brede Doeluitkering) en RSS (Restbudget 
Randstadspoor) financiële middelen beschikbaar voor de aanleg van de fietstunnel onder de A12. De 
kostenraming bedraagt € 5,5 mln. (excl. BTW). Het project wordt door de provincie uitgevoerd.  
 



 

  

 
 
Vervolgprocedure/voortgang 

In een vervolgstap wordt momenteel samen met de gemeenten Bunnik en Houten in bestuurlijke werkateliers 
verder gewerkt aan de maatregelen voor het buitengebied tussen Houten en Bunnik en de ontsluiting van Fort bij 
Vechten. Doel hiervan is de fietsveiligheid verder te verbeteren en de leefbaarheid te bevorderen. Samen met de 
aansluiting van de N421 op de A12 naar het oosten leidt dit tot een totaal integraal plan. Het resultaat van deze 
werkateliers zal in een gezamenlijke uitvoeringsovereenkomst worden vastgelegd. 
 
Voordat wordt overgegaan tot realisatie van de maatregelen zullen Provinciale Staten nog een besluit moeten 
nemen over het integrale plan voor het buitengebied. Zoals u toegezegd in de commissie MME zal de 
bestuursovereenkomst ook met het voorbehoud van besluitvorming in PS over het integrale plan worden 
getekend.  
 
Concreet voorliggende vraag aan statencommissie / Provinciale Staten  

Kennis te nemen van deze brief. 
 
Gedeputeerde Staten van Utrecht, 
 
De voorzitter,  
De secretaris,  
 


